



Appendix B: Faculty Vitae

1- الاسم :-

احمد عبد العالي رشيد كبة

2- التعليم : الدرجة, الاختصاص, المؤسسة, السنة :-

البكالوريوس في هندسة العمارة - قسم الهندسة العمارة - جامعة بغداد 2001/1996.

الماجستير في مجال العمارة المستدامة في بغداد - 2005/2001.

الدكتوراه في مجال العمارة المستدامة والتكنولوجيا في بغداد – 2013/2010

3- الخبرة الأكاديمية: المؤسسة ، الرتبة ، المسمى الوظيفي (عميد ، رئيس قسم ، منسق ، إلخ إذا كان ذلك مناسبًا) ، عندما (مثل 2015-2017) ، بدوام كامل أو جزئي:-

جامعة المثنى ، استاذ مساعد ، (2005- حتى الآن) ، بدوام كامل.

4- الخبرة غير الأكاديمية: شركة أو كيان ، المسمى الوظيفي ، وصف موجز للوظيفة ، عندما (على سبيل المثال 2005-2007) ، بدوام كامل أو جزئي:-

- عضو لجنة خبراء كلية الهندسة – تخصص هندسة عمارة منذ 2018 الى الان .
- عضو الفريق الاستشاري لاعداد التنمية المكانية لمحافظة المثنى منذ 2012 الى 2020 مع مديرية تخطيط المثنى – وزارة التخطيط بموجب عقد استشاري .
- عضو الفريق الاستشاري لاعداد التنمية الريفية لمحافظة المثنى منذ 2016 ولغاية 2022 مع وزارة التخطيط بموجب عقد استشاري
- رئيس فريق التصميم المعمارية في المكتب الاستشاري لكلية الهندسة – جامعة المثنى – منذ 2007 الى الان .
- عضو هيئة الرأي في اللجنة الاستشارية العليا للإدارة العامة والمحلية – محافظة المثنى 2010-2012.
- المستشار الاقليمي لشركة bocp الحيكية منذ 2007 الى الان لمشاريع استراتيجية لتطوير وتحديث التصميم الاساسي للمدن التالية (السماوة و الخضر – الرميثة – سامراء – البصرة – القرنة – النهروان – العبايجي – خانقين) .

5- الشهادات أو التسجيلات المهنية :-

- شهادة خبرة للمشاركة في دورة متقدمة في منتوجات مجموعة جوتن .

6- العضوية الحالية في المنظمات المهنية :-

- نقابة المهندسين العراقيين منذ عام 2001.
- اللجنة الفنية المشرفة على المؤتمر الدولي لإبقاء مراكز المدن وأماكنها في بغداد عام 2010.

7- الأوسمة والجوائز :-

- جائزة التميز الأولى لأفضل مشروع ترميم في إشراف الشرق الأوسط.

8- الأنشطة الخدمية (داخل وخارج المؤسسة) :-

- دراسة وتصميم مقترح لحاضنة تكنولوجية في بادية السماوة / وادي الرحاب .
- دراسة وتصميم مقترح لمركز للطاقات المتجددة في بادية السماوة .
- دراسة وتصميم مقترح لسجن نقرة السلطان / باستيل العراق.
- دراسة وتصميم مقترح لتطوير بحيرة ساوة كمنتجع سياحي علاجي .
- دراسة وتصميم مقترح لتطوير المركز التاريخي لمدينة السماوة / الجزء الشرقي .
- دراسة وتصميم مقترح لتطوير مركز مدينة السماوة / الجزء الغربي .
- دراسة وتصميم مقترح لمشروع مأوى ضحايا العنف الاسري في مدينة السماوة .

9- قم بإدراج أهم المنشورات والعروض التقديمية من السنوات الخمس الماضية بإيجاز: العنوان ، المؤلفون المشاركون (إن وجد) ، مكان

النشر و / أو العرض ، تاريخ النشر أو العرض :-

- العمارة والنظم الإنشائية ذات البعور الطويلة – مجلة جامعة كربلاء .
- الاساليب البنائية في العمارة العربية المعاصرة – مجلة الرافيدين .
- القصدية كاستراتيجية قراءة للنتائج المعماري .
- دور النظم المكانية في تشكيل العمارة .
- Technological thought sustainability in contemporary architecture / CESB13
- The planning phase in sustainable development / CESB 16
- The integration of sustainable cities in the marches (Iraq) / CESB 19

10- اذكر بإيجاز أحدث أنشطة التطوير المهني :-

- المشاركة في التدريب المتقدم على برنامج إدارة الامتحانات الجديد (الفرقان).

Appendix B: Faculty Vitae

1. name

Ahmed A. Rashid Kbah



2. Education: degree, discipline, institution, year.

PhD. In Architecture engineering, specialist: sustainable development. Baghdad university 2010, 2013
MS.C degree in architecture engineering Baghdad university 2005,2001
BS.C degree in architecture engineering. Baghdad university 1996,2001

3. Academic experience: institution, rank, title (chairman, head department, coordinator, etc. if appropriate), when (ex. 2015-2017), full time or part time.

Al-Muthanna university, Assistant professor, (2005-till now), full time.

4. Non-academic experience: company or entity, title, brief description of position, when (ex. 2005-2007), full time or part time.

- Member of the Faculty of Engineering's Expert Committee - Architecture Engineering from 2018 until now.
- Member of the advisory team for the preparation of spatial development for Al-Muthanna Governorate from 2012 to 2020 with the Muthanna Planning Directorate - Ministry of Planning under a consulting contract.
- Member of the advisory team for preparing rural development for Al-Muthanna Governorate from 2016 to 2022 with the Ministry of Planning under a consulting contract
- Head of the Architectural Design Team in the Consulting Office of the College of Engineering - University of Al-Muthanna - since 2007 until now.
- Member of the opinion board in the Higher Advisory Committee for Public and Local Administration - Al-Muthanna Governorate 2010-2012.
- Regional advisor to the bocp Czech company since 2007 until now for strategic projects to develop and update the basic design of the following cities (Samawa and Al-Khader - Al-Rumaita - Samarra - Basra - Al-Qurna - Al-Nahrawan - Al-Abayji - Khanaqin).

5. Certifications or professional registrations.

- Experience certificate to participate in an advanced course in the products of the Jotun Group.

6. Current membership in professional organizations.

- Iraqi Engineers Association since 2001.
- Technical Committee overseeing the International Conference keep the centers of cities and place in Baghdad in 2010.

7. Honors and awards.

- Tamayoz first prize for the best conservation project in the middle east supervision.

8. Service activities (within and outside of the institution).

- Study and design proposal for a technology incubator in the Samawah desert / Wadi Al-Rehab.
- Study and design proposal for a center for renewable energies in the Samawa desert.
- Study and design proposal for Nuqarat Al-Salman Prison / Bastille, Iraq.
- A study and design proposal for the development of Sawa Lake as a therapeutic tourist resort.
- Study and design proposal for the development of the historical center of the city of Samawah / the eastern part.
- Study and design proposal for the development of the city center of Samawah / western part.
- A study and proposed design for the project of a shelter for victims of domestic violence in the city of Samawah.

9. Briefly list the most important publications and presentations from the past five years: title, co-authors (if any), where published and/or presented, date of publication or presentation.

- Architecture and Structural Systems with Long Seas - Karbala University Journal.
- Constructivist methods in contemporary Arab architecture - Al-Rafidain Magazine.
- Intentionality as a reading strategy for the architectural output.
- The role of spatial systems in shaping architecture.
- Technological thought sustainability in contemporary architecture / CEDB13
- The planning phase in sustainable development / CESB 16
- The integration of sustainable cities in the marches (Iraq) / CESB 19

10. Briefly list the most recent professional development activities.

- Participating in advanced training on new exams management program (Furqan).